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Project Vervoerregio Kempen    

Betreft Verslag VVRR     

Datum 28/6/2023    

Aanwezigen en quorum 
• Aanwezig en verontschuldigd: (zie bijlage) 

• Volmachten voor één, meerdere of alle beslispunten (tellen mee als aanwezig): geen 

volmachten gegeven  

• Quorum voor geldige stemming (minimum 15 gemeenten + 1 vertegenwoordiger MOW): 

quorum oké  

• Verslag: Christophe Lambrechts 

Bijlagen 
Pdf's bij uitnodiging en verslag 

Agenda 
Agenda Statuut 

Welkom en agenda Ter info 

Goedkeuren en opvolging vorig verslag Beslissing 

Nieuwe voorzitter Ter info 

Beslissen i.v.m. VOM en tarieven Beslissing 

Penhouder aanduiden Beslissing 

Brief TTB over NMBS/Infrabel Bespreking 

Agenda volgende VVRR Ter info 

Goedkeuren en opvolging vorig verslag  
(zie bijlage: verslag)  

De VVRR keurt het verslag van de vorige vergadering goed. 

Nieuwe voorzitter 
Jef Vissers is de nieuwe voorzitter voor de vervoerregio, die Andreas Verbeke vervangt. Marlon blijft 

vice-voorzitter.  

Bedankt Andreas voor het geleverde werk.  

 

  

https://vlaamseoverheid.sharepoint.com/:f:/r/sites/dmow_a_vervoersregios/vervoerregio_kempen/Documenten%20Vervoerregioraad/Vervoerregioraad/VVRR%20V%2020230525%20-%20OV-plan/pdf%27s%20bij%20uitnodiging%20en%20verslag?csf=1&web=1&e=89pRnF
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Beslissen i.v.m. VOM en tarieven  
(zie presentatie) 

Inleiding 

De Lijn, MOW en het studiebureau hebben een concretisering van het VOM-plan onderzocht 

conform de prioriteitsstelling van de VVRR : 

1. Eerst en vooral flexbussen voorzien 

2. Vervolgens deelfietsen voorzien 

3. Vervolgens deelauto’s voorzien 

In deze raad zullen we beslissen over enkele zaken: 

1. Brief naar minister over doelgroepentransport 

2. Goedkeuring aangepast VOM-plan VOM-flex 

3. Goedkeuring principes voor aanpassing VOM-plan deelsystemen 

4. Goedkeuring tarieven flexbussen 

Bespreking flexvervoer 

 

- Eva merkt op dat het flexvervoer een hoge kost is voor weinig gebruikers, en oppert of we 

de prioriteiten die we in 2020 afspraken niet in vraag moeten stellen. Herentals vraagt zich 

ook af of met de micro-afstanden 87 km realistisch is. Er is in Herentals geen flexzone, is het 

dan een optie om een voorrangsprincipe af te spreken bij het installeren van deelfietsen bij 

plaatsen waar geen flexbussen zijn?  

- Ook Marlon wijst op de hoge kost. Geel stelt de prioriteiten niet in vraag, maar vraagt zich af 

of de aanbesteding niet goedkoper kan, door bijvoorbeeld met flextaxi’s in plaats van 

flexbussen te werken. In een eerste inschatting zou zo 1.6 miljoen euro per jaar ipv 2.3 

miljoen euro per jaar nodig zijn. Bijkomend vraagt Marlon waarom de termijn voor 6 jaar 

wordt vastgelegd.  

o Reactie Annelies: Dit is omwille van de afschrijftermijn van de aan te kopen 

voertuigen bij de afnemers.  
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- Ook Marianne haalt de hoge kost aan, en wijst op de lange periode dat we dan aan een 

contract vast zitten. Bestaan er geen private initiatieven die betere voorwaarden hebben? 

Of kunnen we met minder bussen van start gaan?  

- Gilles wijst erop dat de belbussen ook vroeger al bijzonder kostelijk waren.  

- Marc verschoot van het kleine aantal gebruikers in het noorden: 37 gebruikers voor 2 

bussen, dat is niet te verdedigen. Een voorstel is om wel in het zuiden en oosten flexbussen 

in te voeren, omdat daar nu belbussen rondrijden, maar voor het noorden nog bedenktijd te 

nemen of uit te zoeken of er andere systemen zijn om met dat budget in het noorden 

vervoer op maat te voorzien. Bijkomend stelt Marc de vraag of en hoe we dit naar de 

buitenwereld communiceren. Zowel in functie van het aantal gebruikers, als in functie van 

het aantal ritten is dit een erg hoge kost voor een systeem dat al bij al niet erg flexibel is. Tot 

slot geeft Marc aan dat de bussen dan wel erg duur zijn, maar nog niet het hele gebied 

dekken. 

o Reactie Annelies (De Lijn): in principe kan er nu al in twee zones aanbesteed worden, 

en voor de noordelijke zone (die toch pas vanaf 2025 van start zou gaan) nog even te 

wachten met de beslissing. 

- Patrick merkt op dat er belbussen waren afgeschaft wegens niet voldoende. Hij vraagt zich 

ook af of schoolgaande kinderen gebruik kunnen maken van VOM.  

o Reactie De Lijn: daar is VOM niet voor bedoeld, dat zou een functionele lijn moeten 

ondervangen.  

- Ellen geeft aan dat Olen zich in de debatten over het kernnet en aanvullend net erg flexibel 

heeft opgesteld en veel opofferingen heeft gedaan; met de toezegging dat flexbussen de 

blinde vlekken zouden ondervangen. Ze vraagt niet op het VOM in te boeten, dat zou een 

grote teleurstelling zijn. Ellen geeft ook aan dat het voor haar niet oké is dat er voorrang zou 

gegeven worden aan deelfietsen in zones waar een sterk KN is.  

- Kristof wijst erop dat een beslissing ‘met het mes op de keel’ nooit een goede beslissing is. 

Beter is om nu nog niet te beslissen en niet met een koehandel te starten. Wat nuttig kan 

zijn is nu wel al starten met de zones waar nu belbussen zijn. 

- Jef vraagt of wijzigingen in KN en AN nog mogelijk zijn.  

o Reactie Annelies: dat is op korte termijn niet meer mogelijk.  

 

Voorstel tot compromis: we besteden wel bussen aan in zuiden en oosten, maar wachten met 

aanbesteden van de flexbussen in het noorden. We nemen er de tijd om alternatieven te 

onderzoeken. Voorwaarde is dat het budget beschikbaar blijft.  

- Geert ondersteunt het idee om in het noorden te wachten. Belangrijk is wel dat het budget 

voor de Kempen dan wel bestemd blijft voor de Kempen. Het is ook een mooi signaal van de 

vervoerregioraad dat de middelen van MAV/DAV moeten volstaan voor minstens hetzelfde 

aanbod. Ook is het belangrijk regelmatig een tussentijdse evaluatie te kunnen bespreken in 

de vervoerregiorraad. Geert merkt ook op dat een sociale dynamiek veel kan 

teweegbrengen, wat niet per se via de markt moet aangepakt worden. Als buren elkaar 

kennen, zullen ze snel geneigd zijn om mee in te springen in de mobiliteitsvraag van elkaar.  

- Eva blijft bij het standpunt.  

- Kris Vreys benadrukt dat de middelen voor doelgroepenvervoer erg belangrijk zijn, dit is een 

kwetsbare doelgroep die geen alternatieven heeft.  
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- Marianne blijft bij het standpunt, maar we zijn van mening dat we uiteindelijk tot een 

oplossing moeten komen en we kunnen ons vinden in het idee om in het Noorden voorlopig 

niet alle bussen te gunnen en andere mogelijkheden te bekijken. 

- Kris Peeters merkt op dat de modal split niet gehaald wordt. Hij vraagt zich bovendien af 

met welke definitie deze in kaart wordt gebracht.  

o Reactie Geert: de cijfers in het verkeersmodel gaan uit van de chauffeur die niet 

duurzaam is, maar de bijzitter of carpooler wel. Voor kinderen geldt dat ze als 

bijzitter als niet duurzaam worden beschouwd. Deze zelfde definitie blijft ook voor 

de monitoring geldig.  

- Anneleen geeft aan dat het zonder flexbussen moeilijk is.  

- Herman geeft aan dat we steeds in consensus hebben kunnen stemmen en hoopt dat de 

Kempen niet in afzonderlijke beslissingen uit elkaar wordt gespeeld. 

- Kristof kan zich vinden in het voorgestelde compromis en benadrukt de nood aan evaluatie. 

- Ook Gilles kan zich vinden in het compromis. Nu kunnen we de tijd nemen om een goed 

verhaal voor het noorden uit te werken.  

- Marc sluit zich hierbij aan.  

- Griet benadrukt de noodzaak van flexbussen in Balen. 

- Pieterjan volgt het standpunt van RIT. 

- Katja vindt het jammer dat de ambitie niet wordt gehaald.  

- Raf geeft de nood aan dat in Herselt flexbussen nodig zijn, ondanks het duur besluit, en 

hamert ook op de evaluatie.  

- Luc volgt het standpunt van RIT. Het is er duur, voor minder aanbod. Het doel om modal 

split van 60/40 te halen blijft belangrijk.  

- Vorselaar gaf eerder mee een compromis te ondersteunen om de gemeenten die geen 

flexvervoer krijgen, bij de uitrol van deelfietsen eerder aan bod kunnen komen en/of hier 

rekening wordt gehouden bij de verdeling van het aantal fietsen. 

- Rijkevorsel gaf onafhankelijk hiervan een gelijkaardig standpunt door. 

- Jef geeft aan dat het voorstel oké is, en dat er inderdaad moet in staan dat het budget 

behouden blijft. Jef vraagt ook of de vervoerregio een eigen rechtsvorm kan zijn. Dat is nu 

niet, en dat is een beslissing waar de vervoerregio zelf geen zeggenschap in heeft.  

- Annelies geeft algemeen mee dat die evaluatie inderdaad zal gebeuren, maar dat er 

uiteraard maar aanpassingen mogelijk zijn, door te schuiven binnen de marges van het 

contract van de flexbussen.  

De vervoerregio neemt volgende besluiten 

Besluit 1) Doelgroepentransport.  

Motivatie:  

De vervoerregioraad wil dat de huidige gebruikers van doelgroepentransport minstens hetzelfde 
aanbod moeten hebben.  

Besluit: 

De vervoerregioraad besluit dat er een brief naar de minister wordt gestuurd. Daarin wordt 
aangegeven dat de middelen voor doelgroepenstransport ook moeten volgen bij eventuele 
uitbreiding van doelgroep of bij verhoging van de kosten van MAV/DAV. 
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Stemming: 
Voor: 28 gemeenten + team MOW 
Tegen: 0 
Onthouding: 0 

Besluit 2) Flexbussen 

De vervoerregioraad beslist dat De Lijn de flexbussen in de uitvoeringsgebieden Zuid (3 
flexbussen) en Oost (4 flexbussen) kan aanbesteden voor 6 jaar, startdatum 2024, amplitude 7 
dagen/7 dagen. Weekdagen 6u-21u, weekend 8u-21u. 

De vervoerregioraad neemt nog geen besluit over de flexbussen in het noordelijk 

uitvoeringsgebied. De startdatum van kernnet en aanvullend net in het noorden is voorzien in 

2025, vandaar dat de beslissing over flexvervoer nu nog niet genomen moet worden en er meer 

tijd genomen kan worden om tot een beslissing te komen. 

Voorwaarde bij dit besluit:  

- De budgetten blijven zoals voorzien in 2024 én in de volgende jaren beschikbaar voor de 
uitwerking van Vervoer op Maat voor Kempen Noord 

- De vervoerregio krijgt inzage in de regelmatige evaluatie van de flexbussen om zo (binnen 
de marge van het contract met de aanbieder) aanpassingen te kunnen doen waar nodig.  

Motivatie 

De vervoerregioraad is zich bewust van de hoge kostprijs van flexvervoer voor een klein aantal 
gebruikers. Tegelijk weet de vervoerregioraad dat de huidige belbussen die in het zuiden en 
oosten rijden niet kunnen verlengd worden als er vandaag geen besluit genomen wordt, en dat er 
dus bij geen besluit ook geen flexbussen in het zuiden en oosten kunnen worden aanbesteed.  

De vervoerregioraad wenst ook uitdrukkelijk haar ongenoegen te uiten naar het kabinet van de 
minister van Mobiliteit en Openbare Werken over het gelopen proces. Weinig info en hoge 
tijdsdruk om een beslissing te nemen zijn geen goede parameters om tot een genuanceerd en 
gedragen besluit te kunnen komen.  

Stemming: 
Voor: 28 gemeenten + team MOW 
Tegen: 0 
Onthouding: 0 

 

Stemverklaring Herentals:  

Ondanks dat de flexbussen te veel kosten voor een klein potentieel gebruikers en bepaalde regio’s 

willen we echter geen blinde vlekken creëren en wensen we ons collegiaal op te stellen. Daarom 

stemmen we akkoord.  
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Besluit 3) Deelfietsen en deelauto's  

3.1 De vervoerregio is akkoord met het principe dat het resterend jaarlijks budget van 
deelsystemen naar fietsen gaat, en niet naar deelauto's.  

3.2 De vervoerregioraad vraagt aan team MOW om - zodra de kostprijzen beschikbaar zijn - een 
voorstel uit te werken op basis van nog te beslissen principes. 

Motivatie 

• Het aandeel fietsbezit in de Kempen is hoog. Deelfietsen zijn dus vooral nuttig 
voor bezoekers van de regio, minder voor de bewoners zelf.  Bij de zoektocht naar 
een voorstel wordt daarom rekening gehouden met aankomstlocaties en 
vertreklocaties.  
• Er mag geen concurrentie zijn tussen bestaande private deelsystemen en nieuwe 

deelsystemen. 
• Steden en gemeenten kunnen zelf deelfietsen of deelauto's plaatsen, 
voorwaarden opnemen in hun vergunningen, ... 
• Het raamcontract van IOK voor deelauto's werkt.  

 Opm: Bedrag geraamd in 2020 voor deelfietsen: 520.000  
(480 deelfietsen = 440 gewoon, 40 e-bike) 

 

Bespreking tarieven 

Rijkevorsel gaf vooraf deze opmerking mee: één tarief voor KN-AN en flexvervoer is positief. Maar 

aangezien we streven naar een tarief of betaalmethode ook voor de NMBS mis ik dat in dit besluit. 

Welke stappen zetten we om deze integratie daadwerkelijk te bekomen?  

Reactie Koen (NMBS): Voorlopig zit de NMBS in op ticketintegratie, maar nog niet op tariefintegratie. 

Het is vooral belangrijk dat die vraag naar tariefintegratie ook in het actieplan staat.  

Rijkevorsel merkte ook dit op: Hoe rijm je één tarief met het feit dat als je een eenmalige rit betaalt 
op de bus, deze rit 2,50 euro kost, maar als je een tienritten kaart koopt kost een rit 1,70 euro. 
Daarbij komt dat een enkele rit betaald per sms 2,65 euro kost (0,15 operatorkost). 
 

Besluit 4) Tarief flexbussen.  

De vervoerregioraad is akkoord met éénzelfde en volledig geïntegreerd tarief tussen kernnet 
(KN)/ aanvullend net (AN) en VoM-Flexvervoer. 

 

Tarieven VoM-Flex = tarieven De Lijn met bestaande korting- en derdebetalerformules. 

 

Voorlopig is er geen tariefintegratie tussen enerzijds KN/AN en Flex en anderzijds deelsystemen. 
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De vervoerregio wenst nog eens uitdrukkelijk te benadrukken dat de tariefintegratie tussen De 
Lijn en NMBS (en deelsystemen) noodzakelijk is voor het realiseren van sterk gelaagd OV-net.  
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Penhouder aanduiden  
Inleiding 

Als we de vraag aan IOK stellen, zouden ze 4% krijgen om penhouder te zijn voor de aanbesteding.  

Bespreking 

- Als de vraag komt, is IOK principieel akkoord.  

Besluit:  
De vervoerregio duidt IOK aan als penhouder. 

 

Brief van TTB over Infrabel/NMBS 
(zie bijlage) 

Inleiding 

Wil de VVRR deze brief mee onderschrijven?  

Bespreking 

Reactie Koen Christiaen:  

- De brief is ondertussen al toegekomen, en is ondertekend door meerdere gemeenten van de 

Kempen. Die zal dus ook antwoord krijgen.  

- De brief komt eigenlijk een beetje te vroeg. Er worden argumenten aangehaald die enkel door 

een raadgevend comité waren geformuleerd, maar nog niet naar buiten hoefden te komen; dat 

was nog geen besluit.  

- Werken hebben uiteraard veel impact, NMBS probeert deze zo klein mogelijk te houden.  

- De vraag om een lijncomité op te richten. De Kempen heeft met het jaarlijks Kempisch overleg al 

een stevige voet binnen bij de NMBS. Als er een lijncomité komt, vervalt misschien dat Kempisch 

overleg.  

De VVRR wacht nu het antwoord af; en bekijkt dan of er nog een nieuwe brief moet gestuurd worden.  

Varia 
- Oproep van Frank: blijf de subsidies gebruiken om haltes toegankelijk te maken! Voorlopig zou 

maximaal 6% van de 2010 haltes in onze regio volledig integraal toegankelijk zijn (juiste cijfers 

worden nog opgevraagd).  

- We geven via het besluit over flexvervoer de boodschap naar minister dat beslissingen nemen 

met mes op de keel een goed bestuur van de vervoerregio in gedrang brengt.  
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